
Geachte leden van de gemeenteraad, 

Ik ben lid van dorpsteam Reeuwijk Dorp-Tempel en buitengebied. Wij geven op verzoek 
van gemeente Bodegraven Reeuwijk gevraagd en ongevraagd advies over 
gemeentekwestie. Op deze manier wordt bij ons de wettelijke participatieplicht 
ingevuld. De Middelburg Tempelpolder is onderdeel van ‘ons buitengebied’. 

Namens ons dorpsteam om wil ik onze zorgen uiten over de huisvesting van 512 
arbeidsmigranten in de MT -polder. Wij zijn géén voorstander van deze grootschalige 
bebouwing, en ik zal uitleggen waarom. 

Werk voor arbeidsmigranten in de boomkwekerij bevindt zich niet aan de Oost-kant van 
de Gouwe. Daar is iedereen het wel over eens. Ze moeten dus of óver de brug in 
Boskoop, of naar elders. Zo ontstaan extra verkeersbewegingen en logistieke problemen. 
Verkeersdrukte neemt toe, en veiligheid op de Middelburgseweg en andere polderwegen 
neemt af. De kortste route naar de snelweg, is die door de Tempel. Op weg naar werk 
zullen velen deze route nemen. 512 arbeidsmigranten gaan dagelijks óf over de brug in 
Boskoop, of naar enkele bedrijven met massaproductie in Alphen ad Rijn of Bodegraven, 
en de rest gaat de snelweg op verder weg. De locatie lijkt me dus ongeschikt. 

Is er wel echt vraag naar deze arbeidsmigranten? Uit recent promotieonderzoek blijkt dat 
arbeidsmigrantenhuisvesting een aanzuigende werking heeft. Niet de vraag, maar het 
aanbod bepaalt de behoefte. Het is niet zo dat arbeidsmigranten die nu in woningen in 
de kern van Boskoop of elders wonen, hier uit zullen gaan en de woning vrij maken voor 
bijvoorbeeld jongeren. Nee, zij blijven hier zitten en in de 512 woningen komen níeuwe 
arbeidsmigranten. Met de huidige arbeidsmarkt wordt toestroom van nieuwe 
arbeidsmigranten wordt mogelijk gemaakt door de bouw van deze huisvesting. 
Huisvesting die niet voldoet aan het bouwbesluit voor woningen voor u en mij. Een opzet 
die integratie tegen gaat, waarbij huurders geen huurbescherming zouden hebben zoals 
u en ik en waarbij gebrek is aan voorzieningen als huisartsen en politiediensten. 

En hebben we behoefte aan deze arbeidsmigranten? Als jullie ervoor kiezen om deze 
locatie te gebruiken voor arbeidsmigranten, kiezen we voor laagwaardige arbeid terwijl 
we in Nederland juist behoefte hebben aan hoogwaardige arbeid. Wilt u her schaarse 
industriegrond aan besteden? 

De landelijke overheid ziet de problemen m.b.t. huisvesting van arbeidsmigranten. In het 
regeerakkoord staat tot 3x toe dat huisvesting voor arbeidsmigranten op het terrein van 
de werkgever moet. Dat kán in Alphen aan den Rijn. 

Op 19 maart 2025 nam de Tweede Kamer de motie Kent aan waarin werd vastgesteld dat 
grootschalige woonlocaties voor arbeidsmigranten ongewenst zijn. En juist dát gaat 
Alphen aan den Rijn mogelijk maken. Waarom? Waarom wil Alphen aan den Rijn iets 
overwegen dat volgens de landelijke politiek én volgens de wetenschap ongewenst is? 

https://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/essay-over-economische-belangen-bij-huisvesting-arbeidsmigranten
https://www.tweedekamer.nl/zoeken?fld_prl_kamerstuk=Moties&fld_prl_soort=Motie&fld_tk_categorie=Kamerstukken&qry=motie%20arbeidsmigranten&cfg=tksearch&sta=1&srt=date%3Adesc%3Adate


En dan wij nog, Reeuwijk Dorp. De impact op onze omgeving en onze 
dorpsgemeenschap is enorm. Een gebouw van drie verdiepingen hoog met 24/7 
verlichting en activiteiten, midden in een kwetsbaar poldergebied; openheid en 
natuurlijke balans wordt verstoord. Onze dorpsvisie richt zich op behoud van rust en 
ruimte. Alphen aan den Rijn is één van de schrijvers van de gebiedsvisie voor de 
Middelburg Tempelpolder: ‘Boer aan het Roer’. Deze ontwikkeling past ook niet in uw 
eigen gebiedsvisie. Waarom lijkt het er dan toch op dat U dit willen doen? 

Het heeft ook gevolgen buiten uw gemeentegrens. De dichtstbijzijnde school bevindt 
zich in Reeuwijk-Dorp. De toegangsweg voor de arbeidsmigrantenhuisvesting ligt aan de 
kant van de Tempel/Reeuwijk, níet aan de Boskoop-zijde. Wij worden geraakt door een 
besluit waar wij geen inspraak in hebben. Wij roepen u op om deze signalen serieus te 
nemen en niet alleen naar de gevolgen binnen uw eigen gemeentegrens te kijken. 

Daarom verzoeken wij u dringend om af te zien van dit plan. Er is behoefte aan een 
alternatief dat recht doet aan de bredere maatschappelijke behoeftes van onze 
gemeenschap en omliggende gebieden, ook als die óver uw gemeentegrens liggen. 

Dank u wel. 

https://edepot.wur.nl/676173

